



Job advertisement

Postdoctoral Research Assistant (m/f/d, E 13 TV-L, 100%)

Faculty of Humanities, English Department

Application deadline: 15.03.2024

The English Department of the University of Tübingen, Germany, invites applications for a

Postdoc Position (m/f/d, E 13 TV-L, full time)

The position is expected to be filled as of 01.10.2024 for a fixed period of 4 years. The teaching load is 4 hours per week.

The successful candidate is a literary scholar with a doctoral degree in English literature, preferably with a specialization in Early Modern English literature (1500-1700). Fields of expertise should include digital humanities methods, poetics/aesthetics, and/or religion and literature. The postdoc is expected to have teaching experience in English literature, to participate in the research activities of the chair, in particular in those research projects that are part of the Collaborative Research Centre "Different Aesthetics" and the Research Unit "De/Sacralization of Texts", and pursue a research project of their own (second book or *Habilitation*). The successful candidate will also take on organizational and administrative tasks.

The University of Tübingen is committed to equal opportunity and diversity. We invite qualified women to apply. The University of Tübingen welcomes applications from outside Germany. Applications from equally qualified candidates with disabilities will be given preference.

Applications, including a full curriculum vitae, list of publications, list of courses taught, concise description of the envisaged research project and the names and email addresses of at least two references, should be sent, preferably as one PDF document, by **15 March 2024**, via e-mail, to: Prof. Dr. Matthias Bauer, m.bauer@uni-tuebingen.de

*** German version below ***

Wissenschaftliche/r Mitarbeiter/in / PostDoc (m/w/d, E 13 TV-L, 100%)

Philosophische Fakultät, Englisches Seminar

Bewerbungsfrist: 15.03.2024

Am Englischen Seminar der Universität Tübingen, Deutschland, ist die Stelle einer/eines

Wissenschaftlichen Mitarbeiters/in / PostDoc (m/w/d, E13 TV-L, Vollzeit)

voraussichtlich ab dem 1. Oktober 2024 für die Dauer von 4 Jahren zu besetzen. Das Lehrdeputat beträgt 4 SWS.

Gesucht wird eine anglistische Literaturwissenschaftlerin oder ein anglistischer Literaturwissenschaftler mit einer abgeschlossenen Promotion auf dem Gebiet der englischen Literatur, vorzugsweise mit einem Schwerpunkt in der frühen Neuzeit (1500-1700). Kompetenzen auf dem Gebiet der Digital Humanities, Poetik bzw. Ästhetik und/oder Literatur und Religion sollten vorhanden sein. Erwartet wird Lehrerfahrung, die Mitwirkung an den Forschungsprojekten des Lehrstuhls, insbesondere an den Projekten im Rahmen des SFB 1391 „Andere Ästhetik“ und der Forschungsgruppe 2828 „De/Sakralisierung von Texten“ sowie ein eigenes Forschungsprojekt (zweites Buch bzw. Habilitation). Darüber hinaus wird die Mitwirkung an organisatorischen und administrativen Aufgaben erwartet.

Die Universität setzt sich für Chancengleichheit und Diversität ein. Schwerbehinderte werden bei gleicher Eignung bevorzugt eingestellt. Die Universität Tübingen strebt eine Erhöhung des Anteils von Frauen in Forschung und Lehre an und bittet deshalb entsprechend qualifizierte Wissenschaftlerinnen um ihre Bewerbung.

Ihre Bewerbung mit den üblichen Unterlagen (Anschreiben, vollständiger Lebenslauf, Publikationsliste, Liste der Lehrveranstaltungen, konzise Beschreibung des geplanten Forschungsprojekts und den Namen und E-Mailadressen von mindestens zwei Referenzen) richten Sie bitte, vorzugsweise in Form eines pdf-Dokumentes, bis zum **15. März 2024**, per E-Mail an: Prof. Dr. Matthias Bauer, m.bauer@uni-tuebingen.de